

THREE CATEGORIES ON THE TRACK AT VAL D'ARGENTON

17 Apr 2024



The second Competition of the Mondokart.com FIA Karting European Championship - OK & Junior taking place in France on the Val d'Argenton circuit will also see the start of the FIA Karting Academy Trophy from 25 to 28 April 2024.

A total of 244 Drivers from 62 nations on five continents are entered, with the Competition setting a new record seeing 90 Drivers entered in OK, 103 in OK-Junior and 51 in Academy.

A renowned circuit that has been graced by some of the racing greats including Nico Rosberg, Fernando Alonso, Robert Kubica, Kimi Raikkonen, and Lewis Hamilton, Val d'Argenton makes its return to the FIA Karting calendar after a 14-year absence.

1280m long and 8m wide, the circuit was resurfaced in 2022. Its layout is still very popular with the Drivers, but the international teams are not used to its selectiveness. The ability of both Teams and Drivers to adapt to different conditions will be essential in the quest for performance.

Maxxis is the exclusive supplier of the tyres used at Val d'Argenton in all three categories.

JUNIOR: VAN LANGENDONCK HOLDS THE LEAD

After the first Competition in Valencia (ESP), reigning World Champion Dries Van Langendonck (BEL) leads the provisional standings of the 2024 Mondokart.com FIA Karting European Championship - Junior. The odds on Spaniard Christian Costoya and Italian Filippo Sala remain very high. A response from Drivers who crashed out of the Spanish Final, such as Niklas Schaufler (AUT), Sebastian Lehtimäki (FIN), Borys Lyzen (POL), Rocco Coronel (NLD) and Kenzo Craigie (GBR), is also to be expected. Scott Kin Lindblom (SWE), Joel Pohjola (FIN), Jack Illife (USA) and Kosei Oguma (JPN) are just some of the Drivers capable of shining in France.

PROVISIONAL STANDINGS FOR THE 2024 MONDOKART.COM FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - JUNIOR BEFORE COMPETITION 2

- 1- Dries van Langendonck (BEL) - 94 points
- 2- Sebastian Minns (GBR) - 72 points
- 3- Christian Costoya (ESP) - 72 points
- 4- Bosco Arias (ESP) - 60 points
- 5- Niklas Schaufler (AUT) - 50 points

CONFIRMATION EXPECTED FOR GOMEZ IN OK

Italian-licensed Brazilian Gabriel Gomez made a strong impression in Spain on the opening Competition of the Mondokart.com FIA Karting European Championship - OK, while Britain's Joe Turney was extremely competitive. Their performances at Val d'Argenton will be watched with great interest. While the chase is on for young guns Lewis Wherrell (GBR) and Louis Iglesias (FRA) as well as the experienced Matheus Morgatto (BRA), other contenders could steal the show in France. Thibaut Ramaekers (BEL) has made meteoric progress in OK in his first season, Sebastiano Pavan (ITA) should be able to make his mark as one of the fastest Drivers and Zac Drummond (GBR) is becoming increasingly assertive.

PROVISIONAL STANDINGS FOR THE MONDOKART.COM FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - OK BEFORE COMPETITION 2

- 1- Gabriel Gomez (ITA) - 100 points
- 2- Joe Turney (GBR) - 78 points
- 3- Lewis Wherrell (GBR) - 70 points
- 4- Louis Iglesias (FRA) - 63 points
- 5- Matheus Morgatto (BRA) - 43 points

THE ACADEMY TROPHY TAKES TO THE TRACK

The FIA Karting Academy Trophy is the only formula of its kind in the world, focusing on finding and training young talent aged between 12 and 14 during 2024. The OTK Group will supply and manage the identical Exprit/Vortex OK-Junior karts, which are allocated by drawing lots and the fairness of the equipment is reinforced by frequent engine exchanges throughout the Competition.

As a partner of the official supplier of the FIA Karting Academy Trophy (OTK Kart Group), Formula Medicine will be putting on its specific Academy programme. An awareness-raising session on the risks of doping will also be offered under the aegis of the FIA.

Three countries are making their debut in the FIA Karting Academy Trophy this year. Saudi Arabia, Egypt and Oman bring the number of nations represented in 2024 to 50. Victor Alexandru Rad (ROU) who was 32nd in 2023, Zain El Hommosany (EGY) 34th, Nikhilesh Raju (IND) and Rolands Juris Sprude (LVA) 42nd, will be competing in their second Academy season. Five female drivers are entered in 2024: Amelia Wyszomirska (POL), Ivonn Simeonova (AUT), Ana Cristina Solis (MEX), Delcine Galea (MLT) and Vanessa Silkuunite (LTU), supported by the FIA Women and Sport Commission thanks to her victory in the FIA's Girls on Track - Rising Star programme.

The 2024 edition is a great opportunity for newcomers. Few of the participants have any experience of international competition to date. Discovering young talent will be more important than ever this season in the Academy Trophy.

PROVISIONAL SCHEDULE FOR THE VAL D'ARGENTON COMPETITION

Thursday 25th April

- 10:30 - 11:15: Academy - Test Session 1 - 20 min
- 13:15 - 14:00: Academy - Test Session 2 - 20 min
- 15:35 - 16:20: Academy - Test Session 3 - 20 min

Friday 26th April

- 08:00 - 13:20: Free Practice
- 13:35 - 15:13: Qualifying Practice
- 15:50 - 19:05: Qualifying Heats

Saturday 27th April

- 08:00 - 09:39: Warm-up
- 09:50 - 18:45: Qualifying Races

Sunday 28th April

- 08:30 - 09:55: Warm-up
- 10:05 - 10:40: Qualifying heats - Academy
- 10:45 - 12:20: Super Heats - Junior & OK
- 13:55 - 16:35: Finals

You can follow the Val d'Argenton Competition on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the www.fiakarting.com website.

TROIS CATÉGORIES EN PISTE AU VAL D'ARGENTON

La seconde compétition du Championnat d'Europe FIA Karting Mondokart.com OK & Junior qui va se dérouler en France sur le circuit du Val d'Argenton verra également le lancement du Trophée Académie FIA Karting du 25 au 28 avril 2024.

Au total, 244 Pilotes de 62 nations des cinq continents sont inscrits, la Compétition établissant un nouveau record avec 90 pilotes inscrits en OK, 103 en OK-Junior et 51 en Académie.

Le Val d'Argenton est un circuit réputé qui a vu défiler de grands noms de la course automobile tels que Nico Rosberg, Fernando Alonso, Robert Kubica, Kimi Raikkonen et Lewis Hamilton. Il fait son retour au calendrier de la FIA Karting après 14 ans d'absence.

Long de 1280 m sur 8 m de large, le circuit a reçu un très beau revêtement en 2022. Son tracé est toujours très apprécié par les Pilotes, mais les équipes internationales ne sont pas habituées à sa sélectivité. Les capacités d'adaptation à des conditions différentes de la part des Teams comme des Pilotes seront essentielles dans la recherche de la performance.

Maxxis est le fournisseur exclusif des pneumatiques utilisés au Val d'Argenton dans les trois catégories.

JUNIOR : VAN LANGENDONCK ARRIVE EN LEADER

Après la première Compétition de Valencia (ESP), le Champion du Monde en titre Dries Van Langendonck (BEL) mène au classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting Mondokart.com - Junior 2024. La cote de l'Espagnol Christian Costoya et de l'Italien Filippo Sala reste très élevée. Il faut s'attendre à la réaction de Pilotes ayant chuté lors de la finale espagnole comme Niklas Schaufler (AUT), Sebastian Lehtimäki (FIN), Borys Lyzen (POL), Rocco Coronel (NLD), ou Kenzo Craigie (GBR). Scott Kin Lindblom (SWE), Joel Pohjola (FIN), Jack Illife (USA) et Kosei Oguma (JPN) font partie des Pilotes capables de s'illustrer en France.

CLASSEMENT PROVISoire DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING MONDOKART.COM - JUNIOR 2024 AVANT LA 2^E COMPÉTITION

- 1- Dries van Langendonck (BEL) - 94 points
- 2- Sebastian Minns (GBR) - 72 points
- 3- Christian Costoya (ESP) - 72 points
- 4- Bosco Arias (ESP) - 60 points
- 5- Niklas Schaufler (AUT) - 50 points

CONFIRMATION ATTENDUE POUR GOMEZ EN OK

Le Brésilien roulant sous licence italienne Gabriel Gomez a fort forte impression en Espagne lors de l'ouverture du Championnat d'Europe FIA Karting Mondokart.com - OK tandis que le Britannique Joe Turney affichait une redoutable compétitivité. Leurs prestations au Val d'Argenton susciteront beaucoup d'intérêt. Si la poursuite est lancée du côté des jeunes Lewis Wherrell (GBR) et Louis Iglesias (FRA) ainsi que de l'expérimenté Matheus Morgatto (BRA), d'autres prétendants pourraient leur ravir l'attention en France. La progression de Thibaut Ramaekers (BEL) en OK est en effet fulgurante pour sa première saison, Sebastiano Pavan (ITA) doit pouvoir s'illustrer parmi les plus rapides et Zac Drummond (GBR) s'affirme de plus en plus.

CLASSEMENT PROVISoire DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING MONDOKART.COM OK 2024 AVANT LA 2^E COMPÉTITION

- 1- Gabriel Gomez (ITA) - 100 points
- 2- Joe Turney (GBR) - 78 points
- 3- Lewis Wherrell (GBR) - 70 points
- 4- Louis Iglesias (FRA) - 63 points
- 5- Matheus Morgatto (BRA) - 43 points

LE TROPHÉE ACADÉMIE ENTRE EN PISTE

Formule unique au monde orientée vers la formation et la détection des jeunes talents entre 12 et 14 ans dans l'année, le Trophée Académie FIA Karting fait confiance au groupe OTK pour la fourniture et la gestion des Exprit/Vortex OK-Junior identiques attribués par tirage au sort. L'équité du matériel est renforcée par des échanges fréquents de moteurs tout au long de la Compétition.

En tant que partenaire du fournisseur officiel du Trophée Académie FIA Karting (OTK Kart Group), Formula Medicine mettra en place son programme spécifique à l'Académie. Une séance de sensibilisation aux risques du dopage leur sera également proposée sous l'égide de la FIA.

Trois pays font leur entrée dans le Trophée Académie FIA Karting cette année. L'Arabie Saoudite, l'Égypte et Oman portent ainsi à 50 le nombre de nations représentées en 2024. Victor Alexandru Rad (ROU) 32^e en 2023, Zain El Hommosany (EGY) 34^e, Nikhilesh Raju (IND) et Rolands Juris Sprude (LVA) 42^e, disputeront leur deuxième saison en Académie. Cinq Pilotes féminines sont engagées en 2024 : Amelia Wyszomirska (POL), Ivonn Simeonova (AUT), Ana Cristina Solis (MEX), Delcine Galea (MLT) et Vanessa Silkuunite (LTU) soutenue par la Commission FIA "Femmes et Sport" grâce à sa victoire dans le programme Girls on Track - Rising Star de la FIA.

L'édition 2024 fait la part belle aux nouveaux arrivants. Peu de participants possèdent à ce jour une expérience de la Compétition internationale. La découverte de jeunes talents sera plus que jamais d'actualité cette saison dans le Trophée Académie.

PROGRAMME PRÉVISIONNEL DE L'ÉPREUVE DU VAL D'ARGENTON

Jeudi 25 avril

- 10:30 - 11:15 : Academy - Test Session 1 - 20 min
- 13:15 - 14:00 : Academy - Test Session 2 - 20 min
- 15:35 - 16:20 : Academy - Test Session 3 - 20 min

Vendredi 26 avril

- 08:00 - 13:20 : Essais Libres
- 13:35 - 15:13 : Essais Qualificatifs
- 15:50 - 19:05 : Manches Qualificatives

Samedi 27 avril

- 08:00 - 09:39 : Warm-up
- 09:50 - 18:45 : Manches Qualificatives

Dimanche 28 avril

- 08:30 - 09:55 : Warm-up
- 10:05 - 10:40 : Manches Qualificatives - Academy
- 10:45 - 12:20 : Super Manches - Junior & OK
- 13:55 - 16:35 : Finales

La Compétition du Val d'Argenton sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.

© Photo FIA Karting / KSP